
 

Aktuálně…

Čtvrtletník
Če r v e n e c – zá ř í  2 013

3

Charita Ostrava, Kořenského 1323/17, 703 00 Ostrava-Vítkovice, tel.: 596 621 094, bankovní účet: 19-6352520277/0100, IČ: 44940998

V  ostravském  kostele  Sv.  Ducha  podpořili 
24. září 2013 rekonstrukci vstupu v Charitním 
domě  sv.  Benedikta  Labre  návštěvníci  bene-
fičního koncertu, na kterém vystoupili Noach, 

Prague Cello Quartet a Ulrychovi s Javory beat. 
Výtěžek  z  prodaných  vstupenek  a  přijatých 
dárcovských  DMS  v  celkové  výši  54  569  Kč 
bude využit v rámci povolené veřejné sbírky na 
podporu lidí bez domova.

Rekonstrukce  vstupu  do  charitního  domu 
proběhne  na  podzim  roku  2013  a  zlepší  pod-
mínky poskytované služby pro lidi bez domova. 
Nový vstup bude lépe vyhovovat kapacitě cen-
tra,  které  v  zimě  navštěvuje  denně  až  90  lidí, 
a  umožní  využití  služby  lidem  se  zdravotním 
postižením díky bezbariérové úpravě. Náklady 
rekonstrukce budou cca 1,5 mil. Kč.

 Večerem pod záštitou ostravsko-opavského 
biskupa  Mons.  Františka  V.  Lobkowicze,  ost-
ravského primátora Ing. Petra Kajnara a morav-
skoslezského hejtmana Miroslava Nováka pro-

vedl  moderátor  Aleš  Juchelka. 
Vysílání  přímého  přenosu  kon-
certu  zajistila  TV  NOE,  která 
v  říjnu  2013  připravuje  také 
reprízy pořadu (www.tvnoe.cz).

Režijní náklady koncertu jsou 
díky  dotacím  statutárního města 
Ostravy,  Moravskoslezského 
kraje a dalších partnerů koncertu. 
Děkujeme  všem  návštěvníkům 
a  partnerům  koncertu  za  účast 
a podporu pro lidi bez domova.

Partneři: ArcelorMittal 
Ostrava a. s., Auto Heller, s. r. 
o., Dalkia Česká republika, a. s., 
Epona – Eva Chytková, Evavit s. 
r. o., FM Servis Trutnov, s. r. o., 
Fórum dárců, o. s., Gara MNP 
s. r. o., Gascontrol, společnost 

s r. o., K2 amitec, s. r. o., Martec Medical, a. 
s., OSA – Ochranný svaz autorský pro práva 
k dílům hudebním, o. s., Ostravské stavby, a. s., 
Pavlínek, s. r. o., Primus CE s. r. o., Repronis s. 
r. o., Revírní bratrská pokladna, zdravotní pojiš-
ťovna, Římskokatolická farnost Ostrava-Zábřeh, 
Stavebniny Vladimír Ureš, TK plus s. r. o., Vema, 
a. s.

Mediální partneři: TV  NOE,  Český  roz-
hlas Ostrava, Rádio Proglas, Rádio Čas, Rádio 
Kiss Morava, Program Ostrava – Nakladatelství 
Mise, s. r. o., Epona – výlepová služba. 
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Sešli se, aby pomohli… 
lidem bez domova
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Ostravsko-opavský  biskup  Mons.  František 
V.  Lob kowicz  požehnal  8.  srpna  2013  charitní 
dům v Ostravě-Radvanicích, který od září slouží 
uživatelům  sociální  služby  Charitního  střediska 
sv. Lucie – startovací byty.

Dům  získala Charita Ostrava  darem  a  vzniku 
služby  předcházely  stavební  úpravy,  jejichž 
smyslem  bylo  vytvořit  6  samostatných  garsonek 
s kuchyňkou a sociálním zázemím. Charitní stře-

disko  sv.  Lucie  tak  má  nyní  k  dispozici  pro  lidi 
s  nelehkým  životním  osudem  celkem  18  bytů, 
které  jim  umožňují  učit  se  samostatnému  životu 
a integrovat se zpět do běžné společnosti. Poslání 
služby  startovací  byty  objasňuje  ředitel  Charity 
Ostrava  Martin  Pražák:  „Startovací  byty  mají 
zajistit  sociální  rehabilitaci  uživatelům  služeb  na 
přechodu  z  azylových  domů  Charity  Ostrava  do 
běžného bydlení.“ 

Úpravy  domu,  na  kterých  se  podílel  také 
tým  Údržby  Charity  Ostrava,  se  mohly  v  krát-
kém  čase  v  průběhu  roku  2013  uskutečnit  díky 
významné  finanční  podpoře  dárců,  mezi  které 
patří:  Česká spořitelna, a. s., DSA (Diplomatic 
Spousé s Association) Prague, Gascontrol, spol. 
s r. o., Dalkia Česká republika, a. s., Výbor Dobré 
Vůle – Nadace Olgy Havlové, Temar, spol. s r.o., 
HPF CLEAN, s.r.o., Thomas rail trade s.r.o., 
Jurex, v. o. s., MUDr. Ladislav Bortlík, Augustine 
Kochuparampil  a další. Děkujeme všem donáto-
rům, kteří  se na  realizaci  rekonstrukce  finančně 
podíleli a podpořili tak službu pro lidi v nouzi!

Charitní dům v Ostravě-Radvanicích 
požehnal biskup František V. Lobkowicz

Azylový dům obdržel dary 
na pořízení kuchyňských linek

Modernizace  vybavení  pokojů  Charitního 
domu  sv.  Františka  –  azylového  domu  pro  lidi 
bez  domova  se  mohla  uskutečnit  za  finanční 
podpory  společnosti Lesy České  republiky,  s.  p. 
Díky daru 50 tis. Kč jsme mohli pořídit 7 kuchyň-
ských linek pro uživatele sociální služby azylový 
dům. Podařilo se tak významně zlepšit technické 
zázemí vybavení pokojů, které bylo dlouhodobým 
používáním již značně opotřebeno. 

Děkujeme za podporu Lesům ČR, která nám 
umožnila zlepšit kvalitu poskytované služby.

***
Další  3  kuchyňské  linky  jsme mohli  obnovit 

díky daru 24 tis. Kč, který Charitnímu domu sv. 
Františka poskytl pan Augustine Kochuparampil, 

viceprezident  skupiny  ArcelorMittal.  Děkujeme 
mu  za  jeho  dlouhodobou,  významnou  podporu 
charitních projektů!  Dk

OZO Ostrava spolupracuje s Charitou Ostrava
Partnerství se společností OZO Ostrava s. r. o. umožňuje Charitě Ostrava využívat odpadových slu-
žeb v hodnotě 50 tis. Kč do konce roku 2013. Vzhledem k aktuálně probíhající rekonstrukci vstupu 
v Charitním středisku sv. Benedikta Labre je tato podpora velice významná. Děkujeme.



Přiblížil  se  konec  léta  a  s  tím  i  15.  výročí 
otevření Charitního domu sv. Václava – domova 
pokojného  stáří  v  Ostravě-Heřmanicích,  kde 
poskytujeme  seniorům  pomoc  a  řešení  obtíží, 
jež  přináší  věk  a  zdraví.  Slavnostní  den  nastal 
28.  srpna  2013.  Mezi  zúčastněnými  hosty  byly 
zástupkyně  Magistrátu  města  Ostravy  –  Mgr. 
Jaroslava  Rovňáková  a  Mgr.  Olga  Pelechová, 
Městský  obvod  Slezská Ostrava  zastupoval  člen 
rady  pan  Radomír  Mandok.  Děkovnou  mši  sv. 
sloužil otec biskup Mons. František V. Lobkowicz 
pod  širým  nebem  v  areálu  zahrady.  Počasí  nás 
sice  udržovalo  po  celou  dobu  v  nejistotě,  ale 
vydrželo  a  déšť  se  nespustil  ani  v  odpoledních 
hodinách, kdy proběhl kulturní program pro uži-
vatele služby. Nejprve se předávala květina všem, 
kteří  jsou  s  domem spojeni  celých 15  let  (4 uži-
vatelé  a  3  zaměstnanci),  a  následovalo  hudební 
vystoupení  skupiny  A-Trio,  houslový  koncert 
sourozenců Bernadyových a ukázka canisterapie 
ze  Žiliny.  Celé  odpoledne  se  neslo  na  vlnách 
spokojenosti.  Přispělo  k  tomu  i  výborné  občer-

stvení a dobrá nálada. Upřímně děkujeme všem, 
kdo se  jakkoliv podíleli na přípravách  i průběhu 
oslavy, a také všem přítomným hostům i kolegům 
z jiných středisek.

Anna Olbrechtová, DiS.
vedoucí prac. soc. péče, Charitní dům sv. Václava
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Domov pokojného stáří sv. Václava slouží 15 let

Výměna oken v domově pro seniory na „Syllabce“

S  radostí  jsme  uvítali  roz-
hodnutí  Magistrátu  města 
Ostravy  vyměnit  v  termínu 
do  3.  září  okna  v  Charitním 
domě  sv.  Alžběty  –  zařízení 
pro  přechodný  pobyt  seniorů 
na  Syllabově  ulici.  Práce  byly 
zahájeny 20. srpna 2013 a pro-
bíhaly  za  plného  provozu.  Pro 

uživatele  to  sice  znamenalo 
narušení obvyklého programu, 
ale  celý  zásah  všichni  zvlá-
dali  s  trpělivostí a nadhledem. 
Chvílemi  se  dokonce  zdálo, 
jakoby  si  to  někteří  senioři 
doslova  užívali.  Když  museli 
opustit svůj pokoj a nastěhovat 
se do provizorního ubytovacího 

Společenské setkání klientů služby osobní asistence
Konečně  začalo  to  správné  letní  počasí. 

Vypuklo  období  grilování,  proto  jsme  se  s  kole-
gyněmi  rozhodly,  že v červenci uspořádáme  také 
jedno  pro  naše  klienty.  Termín  jsme  naplánovaly 
dobře,  protože  už  od  rána  svítilo  sluníčko.  Skoro 
to  vypadalo,  jako  kdyby  chtělo  sluníčko  svými 
paprsky  grilovat  samo.  Přichystaly  jsme  párky 
a špekáčky a rozpálily gril. Tolik očekávané grilo-
vání mohlo začít. Postupně se začali  trousit první 
klienti, až jich byl velký a veselý hlouček. Panovala 
skvělá nálada. Povídali jsme si společně o věcech, 
na  které  není  v  každodenním  spěchu  čas.  Bylo 
příjemné vidět, jak si spolu povídají i lidé, kteří se 
jinak skoro nepotkávají nebo se pouze pozdraví na 

chodbě a každý spěchá za svým cílem. Pro všechny 
to bylo příjemně strávené odpoledne.

Radka Sobková, osobní asistentka
Charitní středisko sv. Anežky České – osobní asistence
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Charitní hry seniorů
Charitní dům svaté Alžběty se 19. června 2013 

proměnil ve sportovní stadión. Proběhl zde 9. roč-
ník charitních her pro seniory. Cílem her je vytvo-
ření kvalitního programu pro uživatele sociálních 
služeb. Do organizace her se zapojili zaměstnanci 
Charity  Ostrava  ve  spolupráci  s  dobrovolníky. 
Sportovního klání, jehož podtitul zněl „Po stopách 
českých  sportovců“,  se  zúčastnilo  10  čtyřčlen-
ných  týmů z charitních domů z Ostravy a okolí. 

Zahájení  spojeného  se  zapálením  olympijského 
ohně  se  zúčastnila  starostka  městského  obvodu 
Mariánské Hory a Hulváky paní Liana Janáčková 
a  ředitel  Charity  Ostrava Martin  Pražák.  Týmy 
měly před  sebou  šest  stanovišť, každá disciplína 
byla  zaměřena  na  slavného  českého  sportovce. 
V rámci disciplín si aktéři vyzkoušeli vrh koulí, 
hod oštěpem, mazání lyží. 

Všude  panovala  pohoda  a  veselí.  Soutěžící 
podali navzdory horku opravdu skvělé sportovní 
výkony. Po obědě, který se konal přímo na „sta-
diónu“, proběhlo slavnostní vyhlášení cen. I když 
vyhrát může jen jedno družstvo, všichni nakonec 
odcházeli s pocitem vítězů a také s medailí a pěk-
nou cenou.

Zvláštní  poděkování  patří  firmám  Arcelor-
Mittal, Martek Medical,  Solift,  TENA  a  Svatba 
v Beskydech, které celou akci aktivně podpořily.
Mgr. Helena Bělasová, vedoucí pracovník sociální péče

 Charitní dům sv. Alžběty

Poslední  týden  prázdnin  jsme  navštívili 
s dětmi z Charitního střediska Michala Magone – 
nízkoprahového  zařízení  pro  děti  a  mládež  – 
Interaktivní expozici U6, která se nachází v oblasti 
areálu Dolních Vítkovic.  Jedná  se  o  výstavu,  na 
které jsme zhlédli celou řadu vynálezů od parního 
stroje až po ty nejchytřejší a nejmodernější počí-
tače. Celou expozicí nás prováděl Jules Verne a je 
rozdělena  do  logických  celků  podle  názvů  jeho 
knih. Výstava začíná objevem, který započal prů-
myslovou  revoluci,  tedy  parním  strojem. Děti  si 
mohly vyzkoušet šití na tkalcovském stavu, vyrá-
běly  elektřinu  šlapáním  na  kole,  odzkoušely  si 
práci strojvůdce v parní lokomotivě, prohlédly si 
ponorku Nautilus, a to byl jen začátek…  Výstava 

se nám i dětem moc líbila, protože jsme si většinu 
exponátů mohli prakticky vyzkoušet. 

Mgr. Kristýna Řehořová, sociální pracovnice
Charitní středisko Michala Magone

U6 – výstava techniky pro malé i velké

prostoru, který vznikl v kulturní místnosti, mnozí 
se tvářili, jakoby jeli na výlet na skautský tábor – 
kde  podmínky  jsou  sice  spartánské,  ale  je  to 
příjemná změna!

Poděkování zaslouží rovněž řemeslníci, kteří 
se  snažili  maximálně  přizpůsobit  potřebám 
provozu.  V  neposlední  řadě  bych  chtěl  ocenit 

přístup  personálu  charitního  domu  i  kuchyně, 
protože  pružně  reagovali  na  změny,  které 
s  sebou  rekonstrukce  oken  přinesla.  Zásluhou 
všech  proběhla  výměna  oken  hladce  a  bez 
větších  komplikací.  Odměnou  jsou  nám  nová 
a krásná okna.
Mgr. Martin Trubač, vedoucí CHD sv. Alžběty
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Rodinné štěstí
Podle  slovníku  je  rodina  skupina  spojená 

partnerstvím nebo pokrevními vztahy, odpověd-
ností a vzájemnou pomocí. Velkorodina je soužití 
nejméně  tří  generací  se  společným  majetkem 
a  bydlením.  Je  naše  společnost  něco  jiného? 
Bydlíme ve společném prostoru. Naše rodina má 
děti, dospělé i starce. Úspěšné příbuzné i zlobivé 
nepřizpůsobivé. Máme společný majetek – peníze 
spravované státem. Chceme, aby se s nimi odpo-
vědně hospodařilo. Aby byl náš byt – naše země 
přívětivým  obydlím.  Chceme  taková  pravidla, 
která nám umožní klidný život.

Volíme si své zástupce, kteří by se o to měli 
starat.  Stane  se,  že  si  nevybereme  správně,  

zklamou  nás,  a  tak  se  snažíme  vybrat 
někoho  jiného,  odpovědnějšího.  Vždycky  to 
však  bude  kompromis  mezi  našimi  názory 
a názory a potřebami druhých. Naši zástupci 
nejsou  lepší  ani  chytřejší  než  my  ostatní, 
přestože  to  od  nich  očekáváme.  Stresující 
doba. Ale byla kdy  lepší? Za války, nebo po 
ní, kdy rodiny začínaly znovu? Při změnách 
režimu? A bylo jich několik! Jsou ještě mezi 
námi pamětníci. 

Chtěli  bychom,  aby  naše  velká  rodina  žila 
pořád  spokojeně  a  šťastně.  Štěstí  jsou  však  jen 
okamžiky.  Ale  jsou.  A  byly  i  v  těžších  časech. 
Jen  na  ně  nezapomínejme.  Střádejme  si  je  pro 
těžké chvíle.

Mgr. Luisa Benedíková

Setkání lidí se zkušeností s chudobou 
a sociálním vyloučením – Brusel, červen 2013

Letošní setkání na mne udělalo dobrý dojem. 
Velký stan pro setkávání byl postaven přímo před 
EU parlamentem a každý stát měl svůj malý stá-
nek, místo se státní vlajkou a možnost občerstvení 
se  gastronomickými  specialitami  jednotlivých 
zúčastněných zemí.

Na tomto setkání jsem si uvědomil, že chudoba 
není  jen  můj  problém,  nebo  problém  regionu, 
v němž žiji. Chudoba totiž zasahuje i země, které 
jsem  považoval  za  bohaté  a  prosperující.  Velký 
dojem na mě udělaly příběhy lidí jako já, kterým 
se podařilo vyjít z chudoby a dnes vedou důstojný 
život a třeba i pomáhají ostatním.

Byl  jsem  velmi  mile  překvapen,  jaké  pohos-
tinnosti  a  zájmu  se  nám  dostalo.  Dosud  jsem 
byl přesvědčen,  že  chudoba nikoho nezajímá,  že 
úřady a vláda se o chudé lidi zajímají jen před vol-
bami. Toto setkání však ve mně vzbudilo naději, 
že tomu tak není. I když k žádné zásadní změně 
nedošlo,  má  zkušenost  je  myslím  povzbuzením 
pro mě, mé nejbližší a pracovníky v mém okolí.

Setkávání v Bruselu je přínosem pro všechny 

účastníky  a  dobrým  prostředkem  jak  upozornit 
na rostoucí problémy chudoby v různých zemích. 

Setkání  se  mimo  jiné  osobně  účastnil  předseda 
Evropského parlamentu pan Martin Schulz.

Milan F., uživatel služby azylový dům v Charitním 
domě sv. Františka

Evropské setkání lidí žijících v chudobě se uskutečnilo ve dnech 18.–20. 6. 2013 již po dvanácté. 
Jeho cílem je zviditelnění problému chudoby v Evropské unii. Česká delegace formulovala předmět 
diskuze v rámci Národního setkání Lidí žijících v chudobě, které se konalo 17. 5. 2013 v Ostravě. 
Nejzávažnějším tématem k diskuzi byla otázka definice pojmu „sociální bydlení“ v české legislativě. 
Člen české delegace, pan Milan F., uživatel služby azylový dům v Charitním domě sv. Františka, měl 
příležitost promluvit na zahajovací ceremonii, kterou vedl předseda Evropského parlamentu.

Stanislav Mrózek, národní koordinátor EAPN ČR, o. s. 
(European Anti Poverty Network)
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Nedávno mě zaujal přepis zamyšlení Svatého 
otce  nad  osobností  sv.  Augustina  a  jeho  snad 
nejznámějším výrokem: „Stvořil jsi nás pro sebe, 
Bože, a neklidné je naše srdce, 
dokud  nespočine  v  Tobě.“ 
Papež  si  klade  otázku:  Jaké 
druhy neklidu nás  tento velký 
a svatý muž vybízí objevit, ba 
i pěstovat v našem životě?

Prvním  je  neklid  duchov-
ního  hledání.  Augustin  je 
hříšníkem,  ale  neztrácí  neklid 
duchovního  hledání.  A  tak  si 
můžeme  položit  první  kont-
rolní otázku: mám srdce, které 
touží po něčem velkém, anebo 
srdce,  které  je  uspané  věcmi? 
Druhým  bude  neklid  setkání 
s  Bohem.  Tento  neklid  přivádí  k  pochopení,  že 
onen  Bůh,  kterého  někdy  hledáme  daleko,  je 

Bohem  blízkým,  který  je  blízký  našemu  srdci 
a  je  nám  blíže  než  my  sami  sobě.  A  že  nám 
dobře  rozumí.  Třetím  je  neklid  lásky  –  hledat 

vždy  a  bez  ustání  dobro  toho 
druhého  s  onou  intenzitou, 
která někdy přivádí až k slzám 
(Augustinova  matka  –  sv. 
Monika).  Nejde  pochopitelně 
o  slzy,  ale  o  upřímnou  sta-
rost  a  vytrvalou  naději.  A  zde 
otázka:  Jak  jsem  na  tom  já? 
Věřím v lásku k Bohu a k dru-
hým? Tento neklid nás zároveň 
vede k tomu, že dokážeme uči-
nit onen důležitý krok vyjití ze 
své  uzavřenosti  či  překonání 
i silného pesimismu.

Myslím  si,  že  trochu  oněch 
výše  zmíněných  neklidů  nám  může  paradoxně 
přispět právě ke klidu.   k.u.f.a. 

Na podzim trochu Františkova „neklidu“

Letošní  prázdniny  jsme  jako  obvykle  začali 
v  Charitním  středisku  Michala  Magone  akcí 
„Hurá  na  prázdniny“  –  zábavným  odpolednem 
plným soutěžních úkolů. Další akcí byla hlučínská 
„třídenka“,  na  které  jsme  např.  navštívili  místní 
muzeum,  vykoupali  se  ve  štěrkovně  a  přespali 
jsme v  klubovně  spřáteleného  turistického oddílu 
Zálesák.  Ani  jsme  se  nenadáli  a  přivítali  jsme 
kamarády  z  týmu  Fotbal  pro  rozvoj,  bandu mla-
dých lidí z České republiky a z Keni, kteří si pro 
nás  připravili  zajímavý  workshop  zaměřený  na 
africké  tance  a  písně,  včetně  povídání  o  životě 
v této africké zemi. O dva dny později jsme se již 
podruhé  zúčastnili  fotbalového  tur-
naje, který byl součástí akčního dne 
kampaně  Fotbal  pro  rozvoj.  Týden 
po  této  akci  jsme  vyrazili  na  letní 
tábor  do  Andělské  Hory.  Letos  se 
tam  z  nás  stali  piráti,  kteří  hledali 
poklad  a  zažívali  při  tom  spoustu 
dobrodružství.  Velice  nás  potěšila 
vedoucí  útvaru  služeb  sociální  pre-
vence  Tereza  Hořínková,  která  se 
k nám na pár dnů přidala a aktivně se 
s námi podílela na programu pro děti. 
Neméně  nás  potěšila  také  návštěva 
pana  ředitele  Martina  Pražáka 

a seniorů z Charitního střediska sv. Václava. Tábor 
se  vyvedl,  počasí  přálo  a  užili  jsme  si  spoustu 
legrace. Po návratu z  tábora  jsme ještě prázdniny 
dětem zpestřili výlety do ZOO a do Dolní oblasti 
Vítkovic.  Jsme  rádi, že dětem můžeme nabídnout 
tolik  zajímavých  akcí,  neboť  pro  mnoho  z  nich 
jsme jednou z mála možností jak prázdniny netrá-
vit  pouze  na  sídlišti.  Ráda  bych  také  poděkovala 
všem aktivním dobrovolníkům střediska, bez kte-
rých  bychom  tyto  akce  často  nemohli  uskutečnit 
v takovém rozsahu a kvalitě.

Bc. Kamila Lysáková, sociální pracovnice
Charitní středisko Michala Magone

Prázdniny plné zážitků



lidé pro chAritu…7

Pane docente Novotný, jak došlo po té tvůrčí 
pauze k současné změně? Dříve ženský a nyní 
mužský sbor?

Já jsem si vždycky říkal, že hebrejské písničky 
v  mužském  provedení  jsou  vlastně  stylovější 
a  hledal  jsem  již  dlouho  skupinku  mužů,  která 
by  se  mnou  chtěla  zpívat.  Bylo  to  daleko  těžší, 
než  najít  30  děvčat.  Pak  jsem  byl  v  Izraeli  na 
jednom  představení,  které  se  skládalo  z  písní 
Šloma Carlebacha, kde celé to představení dělalo 
5  mužů;  zpívali  trošku  chasidským  způsobem. 
To mě  tak  nadchlo,  že  jsem  se  rozhodl  takovou 
skupinu mužů dát dohromady. 

Jak jste tedy sbor sestavoval?
Ono  se  to  tak  postupně  nabalovalo.  Začali 

jsme v pěti, pak přišli další a zatím jsme se ustálili 
na těch osmi a jsme velice vděční, že nás dopro-
vází  dvě  děvčata:  Rachel  Polohová  na  klarinet 
a Anežka Gebauerová na baján. Toto zpívání není 
typicky a capellové a s tím doprovodem má lepší 
rytmiku a náboj. Zároveň děvčata při koncertech 
hrají sama ukázky klezmerové hudby. Někdy má 
jejich hru publikum raději než naše zpívání.

Pane Zvěřino, mohl byste pro čtenáře čtvrtlet-
níku říci něco o vzniku Prague Cello Quartet?

Vznikli  jsme  již  v  r.  2006.  Po  pár  změnách 
ve  složení  se  soubor  ustálil  na  nynější  podobu. 
S  kluky  se  známe  dlouho,  zejména  ze  soutěží 
a později ze studií, nakonec jsme skončili všichni 
na jedné škole. Při hledání stabilních členů vyšla 
tato sestava jako nejvhodnější.

Jakou hudbu převážně hrajete?
Sice jsme vyškoleni klasickou hudbou, ale celé 

kvarteto  se  snažíme  dělat  odlehčenější  a  zábav-
nější  formou,  a možná  i  proto převažují  skladby 
jiných  žánrů,  jako  je  filmová  hudba,  jazz  nebo 
i něco z folklóru atd. Mnozí posluchači si již také 
mohli  všimnout,  že  jsme  nedávno  zařadili  na 
některé naše koncerty i trochu divadla.

Jak jste spokojeni s ostravským publikem?
V  Ostravě  jsme  hráli  před  několika  měsíci, 

a to na festivalu Slezská lilie v Kunčičkách. Byl 
to  moc  pěkný  koncert  s  krásnou  atmosférou, 
která  byla  umocněna  právě  zapadajícím  slun-
cem. Publikum skvěle  a  živě  reagovalo,  a  to  se 
pak hraje samo.

Jak často hrajete na benefičních koncertech?
Občas hrajeme, podle možností a sil.
Tuto odpověď doplnil pan Zvěřina v závěru kon-

certu při rozhovoru s moderátorem koncertu Alešem 
Juchelkou: Je to asi 10%. A s úsměvem dodal: Je to 
takový náš desátek. To by mohlo být velmi inspira-
tivní nejen pro účastníky koncertu a posluchače TV 
NOE, ale pro každého člověka dobré vůle.

Paní Ulrychová, mohla byste čtenářům čtvrt-
letníku říci, jak jste se zpěvem začínali?

 To začalo již v raném dětství. Náš tatínek byl 
operní zpěvák, od malička jsme chodili do opery, 
s  tou  hudbou  jsme  žili  a  u  nás  se  stále  zpívalo. 
Později, když Petr studoval na VŠ, začal psát pís-
ničky a společně jsme je zpívali. 

Jak hodnotíte ostravské posluchače?
 V Ostravě zpíváme často a rádi. A obecenstvo 

je úžasné, je to spontánní publikum.
 Nedalo mi to a na publikum jsem se otázal 

také pana Ulrycha, abych slyšel ten mužský 
a racionálnější názor:  Na  ostravské  publikum 
se  těším,  Ostraváci  jsou  v  tom  dobrém  slova 
smyslu svérázní. Absolvoval  jsem v Porubě ope-
raci  kyčelního  kloubu,  takže  jsem měl  možnost 
seznámit se s jejich mentalitou. Je svérázná a pro 
mě příjemná.

Jak často děláte benefiční koncerty a jezdíte 
také do zahraničí?

 Benefiční koncerty děláme často. Dříve jsme 
zpívali  na  mnoha  místech  v  zahraničí  včetně 
Ameriky,  ale  nyní  vzhledem  k  věku  ty  velké 
vzdálenosti pro nás již nejsou vhodné.

Za rozhovor všem poděkoval: M. Machálek

Dne 24. září se v kostele Sv. Ducha v Ostravě-Zábřehu uskutečnil 8. benefiční koncert 
„Sešli se, aby pomohli“, jehož výtěžek byl věnován na rekonstrukci Charitního domu sv. 
Benedikta Labre. Účinkovali: mužský vokální sbor Noach vedený doc. Novotným, Prag 
Cello Quartet, který vede pan Jan Zvěřina, a Hana a Petr Ulrychovi s kapelou Javory beat. 
Požádal jsem vedoucí souborů o rozhovory.

SEŠLI SE, ABY POMOHLI
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Významná Výročí našich spolupracoVníků V období čErVEnEc až záŘí roku 2013

žiVoTní Výročí
	 Belobradová	Andrea	 Jelínková	Kamila	 Sobeková	Lucia,	Mgr.
	 Eyermannová	Zuzana	 Křetinský	David	 Štouračová	Ludmila	
	 Grocholová	Denisa		 Mochová	Marie	 Takáčová	Helena
	 Hájek	Jaroslav,	MUDr.	 Novák	Radim,	MUDr.	 Vodvářka	Pavel,	MUDr.,	Ph.D.
	 Holubová	Irena	 Pražák	Martin,	Bc.,	DiS.	 Vojtková	Renáta	

pracoVní Výročí
 5 let 5 let 15 let
 Belobradová	Andrea	 Mezlík	Miroslav,	MUDr.	 Bučková	Olga
	 Berousková	Vladimíra,	Mgr.	 Panáčková	Jana	 Dluhošová	Martina
	 Halámka	Magdalena,	MUDr.	 Skácel	Jiří,	Bc.	 Drápelová	Ludmila
	 Hořínková	Jana,	Mgr.	 Steblová	Věra,	Mgr.	 Stuchlá	Anna
	 Jícha	Václav	 	 Štivarová	Markéta,	Bc.
 Korbelová	Ivana 10 let  
 Kovařík	Martin	 Kupková	Ivanka 
 Lojkásková	Kateřina,	Bc.	 Mikulová	Zdeňka,	Ing. 

 Charita	Ostrava	v	číslech	k	30.	9.	2013:	265	zaměstnanců,	62	externích	spolupracovníků

Naše organizace byla podpořena dotací z rozpočtů statutárního města Ostravy, 
Moravskoslezského kraje, Státního rozpočtu ČR a Programu švýcarsko-české spolupráce.

Partneři Charity Ostrava:

do dalších let přejeme oslavencům hodně zdraví, štěstí, pracovních 
i životních úspěchů a božího požehnání.

PODěkOváNí DárCůM a NOvá veřeJNá SBírka
V červnu 2013 skončila veřejná sbírka Charity Ostrava na financování investic v poskyto-

vaných  službách,  kde  se  shromáždilo  bezmála 240 tis. kč.  Prostředky  z  veřejné  sbírky  byly 
využity  na  financování  nákupu  vodovodní  přípojky  Charitního  domu  sv.  Benedikta  Labre, 
pořízení kamerového systému Charitního domu sv. Františka a rekonstrukci střechy objektu se 
startovacími byty Charitního střediska sv. Lucie. Celkem se na sbírkovém kontě za tříleté období 
jeho platnosti od 2. 8. 2010–30. 6. 2013 shromáždila částka 239 165,30 Kč.

Od 10. srpna 2013 vyhlašuje Charita Ostrava novou veřejnou sbírku povolenou MS krajem, 
jejímž účelem je „Zajištění prostředků na financování  investic v rámci služeb poskytovaných 
v Ostravě Charitou Ostrava pro seniory, lidi bez domova, matky s dětmi v tísni, lidi v závěru 
života, ohrožené děti  a mládež a v Krnově pro  lidi  s duševním onemocněním“. Dárci mohou 
podporu zaslat na sbírkové konto č.: 107-5210720287/0100 u Komerční banky Ostrava. 

Děkujeme za Vaši podporu aktivit Charity Ostrava pro lidi v nouzi!

Lékárna ARNIKA Ostrava s.r.o. Zemagro, spol. s. r. o. 


